
Fedje kommune

Møtebok
for

Formannskapet

Møtedato: 22.11.2022
Møtestad: Slissøyna/Skarvøyna Fedje fleirbrukshall
Møtetid: 09:00 - 12:46

Det vart halde møte i to dagar, fyrste dag  22.11.22 andre
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Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 22/437

Saksnr Utval Type Dato
089/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Godkjenning av møteinnkalling og sakliste

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent.

Formannskapet - 089/22

F - behandling:

F - vedtak:
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent.

Samrøystes vedteke.



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 22/437

Saksnr Utval Type Dato
090/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Godkjenning av møtebok

Vedlegg:
Protokoll - Formannskapet - 27.10.2022

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
Møtebok frå sist møte vert godkjent.

Formannskapet - 090/22

F - behandling:

F - vedtak:
Møtebok frå sist møte vert godkjent.

Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 22/437

Saksnr Utval Type Dato
091/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Referatsaker

Underliggjande saker:
091/22.1. Bruk av pott - kap. 3 og 5

091/22.2. Klima- og miljødepartementet si godkjenning av oppdatert regional plan for  
vassforvaltning i vassregion Vestland for planperioden 2022-2027

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering.

Formannskapet - 091/22

F - behandling:

F - vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering.

Samrøystes. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 22/437

Saksnr Utval Type Dato
092/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Delegerte saker

Underliggjande saker:
036/22. Fedje - 169/47 Kremmarholmen - Rammesøknad om oppføring av tilbygg og bruksendring - 
vedtak

034/22. Heidersmerke frå KS
Fedje kommune søkjer om KS’ heidersmerke for 25 års innsats for Tord Ivar Marøy og Janne Tangen.

035/22. Tilskot til lokale politiske parti
Tilskot til lokalavdelinga av dei politiske partia vert å utbetale for 2022 som følgjer:

Fedje Høgre                                   9.750,-          

Fedje Arbeiderparti                      9.750,-          

Fedje Framstegstegsparti           6.420,-

Frå konto:  14700 

Ansvar: 1000

Teneste: 1000

039/22. Byggesak GBNR <168/394> <Kopper> <Rehabilitering av skorstein>- Svar på søknad
  Skriv vedtak her   

038/22. Svar på søknad om ambulerande skjenkeløyve 26.11.2022
Vesttun Bygdelag får ambulerande skjenkeløyve innomhus i Vesttun Bygdelag på Fedje 26.11.2022 
frå kl.19:00 til kl.02:00 for all alkoholhaldig drikk. Løyvehavar og styrar for løyvet pliktar å sjå til at 



reglane i alkohollova og forskrifta vert fylgde. Gebyr: 400,-kr. 

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
Delegerte saker vert tekne til orientering.

Formannskapet - 092/22

F - behandling:

F - vedtak:
Delegerte saker vert tekne til orientering.

Samrøystes. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Stian Herøy 22/460

Saksnr Utval Type Dato
093/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Møteplan for formannskapet og kommunestyret fyrste halvår 2023

Saksutgreiing:
Møteplan vår 2023 for formannskap og kommunestyret, alle møta startar 17.15

Formannskap: 14 februar, 18 april og 6 juni.

Kommunestyret: 23 februar, 27 april og 15 juni.

Forslag til vedtak:
Møteplan vår 2023 for formannskap og kommunestyret, alle møte startar 17.15

Formannskap: 14 februar, 18 april og 6 juni

Kommunestyret: 23 februar, 27 april og 15 juni

Formannskapet - 093/22

F - behandling:

F - vedtak:
Møteplan vår 2023 for formannskap og kommunestyret, alle møte startar 17.15
Formannskap: 14 februar, 18 april og 6 juni
Kommunestyret: 23 februar, 27 april og 15 juni
Samrøystes vedteke.



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Stine Waage 22/459

Saksnr Utval Type Dato
094/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Betalingssatsar matpengar barnehagen 2023
Kommunebudsjett 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Brukarane i barnehagen betalar matpengar. Dette skal dekke utgifter for frokost, lunsj og frukt. 

Matpengar vert juster i samsvar med prisauke, 4%. 
Vurdering
Matpengar skal dekke dei faktiske utgiftene barnehagen har til måltida. Matpengane vert derfor 
justert i samsvar med prisauke.

Konklusjon
For Fedje barnehage vert matpengar, med verknad frå 01.01.23 slik: 

Forslag til vedtak:
For Fedje barnehage vert matpengane for dei ulike opphaldstidene i barnehagen, med verknad frå 
01.01.23, slik det kjem fram frå tabellen i saksutgreiinga. 

Formannskapet - 094/22

F - behandling:

F - vedtak:
For Fedje barnehage vert matpengane for dei ulike opphaldstidene i barnehagen, med verknad frå 



01.01.23, slik det kjem fram frå tabellen i saksutgreiinga. 
Samrøystes vedteke.



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Mona Vabø FE-231, FA-A22 22/452

Saksnr Utval Type Dato
095/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Betalingssatsar SFO 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Skulefritidsordninga (SFO) er eit ikkje-pedagogisk tilbod før og etter skuletid til born frå 1. til 4. 
klasse, og for born med spesielle behov frå 1. til 7. klasse. SFO skal leggja til rette for leik, kultur og 
fritidsaktivitetar med utgangspunkt i alder, funksjonsnivå og interesser hjå borna, samt gje borna 
omsorg og tilsyn.

Skulefritidsordninga ved Fedje skule har ope i skuletida og i skuleferiane, men er stengt tre veker i 
sommarferien, noko som er vanleg i dei fleste kommunar. Det er ikkje eit lovkrav at SFO skal vera ope 
i skuleferiane. 

SFO har ikkje fast opptak, og føresette kan søkje plass/melde endring av plass gjennom heile året.  
Ein betalar for tal dagar for veka ein har søkt om ved opptak. For SFO vert ein fakturert 11 månader i 
året. Det blir ikkje sendt ut faktura i juli månad.  Det er i tillegg mogeleg å kjøpe plass for 
einskilddagar, dersom det er plass og det ikkje fører til behov for auka bemanning.

Utdanningsdirektoratet har fastsett tre moderasjonsordningar i SFO:
· Redusert foreldrebetaling grunna låg inntekt. Foreldrebetalinga per born skal utgjere 

maksimalt seks prosent av inntekta til hushaldninga .
· Gratis SFO for elevar med særskilde behov på 5.-7.trinn

· 12 timar gratis SFO for elevar på 1.trinn. Ved skulefritidsordninga ved Fedje skule utgjer 
denne ordning tre gratis dagar per veke. 

Fedje kommune har vedteke at det vert gjeve søskenmoderasjon på 30% for born nr 2 og 50% for 
born nr 3. Fedje kommune, ved rådmannen, kan ilegga gebyr når borna ikkje vert henta til avtalt tid. 
Gebyret vert lagt til for kvar påbyrja halvtime.

Der er varierande kor mange som nyttar skulefritidsordninga, og kva tilbod som vert valt av dei 
føresette. I 2021 vart SFO nytta 57 dagar pr. veke, og ved skulestart i 2022 var det tinga 40 dagar pr. 
veke. Vi ser dermed ein reduksjon i bruk av skulefritidsordninga dette skuleåret.

Vurdering
Den kommunale deflatoren er ein indeks som fangar opp lønns- og prisvekst for kommunesektoren, 
som for 2023 er anslått til å vera 3,7 %. Prisane på SFO vert difor justert opp med 3,7 %, og runda av.



Folkehelse
Miljø
Økonomi:  Inntektene vil variere etter kor mange som nyttar seg av tilbodet. Lønsutgifter til 
personalet vil variere etter storleiken på elevgruppa. 

Konklusjon
Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2023 slik:

Forslag til vedtak:
Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2023 slik: 
1 dag                    kr.   565,00
2 dagar                    kr. 1130,00
3 dagar                    kr. 1695,00
4 dagar                    kr. 2260,00
5 dagar                    kr. 2825,00

Kjøp av ekstra dag kr. 220,00
Vedtektene for SFO vert justert i høve dei nye satsane.           

Formannskapet - 095/22

F - behandling:

F - vedtak:
Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2023 slik: 
1 dag                    kr.   565,00
2 dagar                    kr. 1130,00
3 dagar                    kr. 1695,00
4 dagar                    kr. 2260,00
5 dagar                    kr. 2825,00

Kjøp av ekstra dag kr. 220,00
Vedtektene for SFO vert justert i høve dei nye satsane.           
Samrøystes vedteke. 



á



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Tone Hatlem 22/450

Saksnr Utval Type Dato
096/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Satsar for kulturskulen 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Kulturskulen har hatt ei stor auke i antall elevar i 2022. Denne hausten har kulturskulen 27 elevar, 
fleire av elevane nyttar fleire tilbod som utgjer 38 undervisningstimar i veka. Det er ingen på 
venteliste pr. 04.11.22. I tillegg kjem undervisning/dirigering i korpset. 

Vurdering
For å hindre at me får eit  «etterslep» på pris slik at me må heve prisane mykje på ein gong, er det 
naturleg at me legg på forventa prisutvikling. Statsbudsjettet reknar med ei samla prisvekst på 3,7%, 
og det er naturleg å ta utgangspunkt i desse tala.
Prisen i 2022 er kr 1400 for ein aktivitet, kr 2100 for to aktivitetar. Me har søskenmoderasjon på 50%. 

Med eit påslag på 3,7% og avrunda til næraste tiar, vert prisane 1450 kr for ein aktivitet og 2180 kr 
for to aktivitetar pr.semester. Det vert sett eigne prisar for kortare gruppekurs i t.d. kunst og teater, 
avhengig av innleigeutgifter og materialbehov.

Konklusjon
Prisane i Fedje kulturskule vert heva med +3,7 % frå 01.01.2023.

Forslag til vedtak:
Frå 01.01.2023 er grunnsatsen for ein aktivitet i Fedje kulturskule kr. 1450 pr. semester. Satsen for to 
aktivitetar er kr. 2180 pr. semester. Kortare kurs vert prissett av kulturskulerektor.

Formannskapet - 096/22

F - behandling:

F - vedtak:
Frå 01.01.2023 er grunnsatsen for ein aktivitet i Fedje kulturskule kr. 1450 pr. semester. Satsen for to 
aktivitetar er kr. 2180 pr. semester. Kortare kurs vert prissett av kulturskulerektor.
Samrøystes vedteke.



á



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-230, FA-G10 22/421

Saksnr Utval Type Dato
097/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Husleige i kommunale bustader i 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Husleiga vert auka frå 1. juli 2023 i samsvar med konsumprisindeksen. Indekstala for juli 2021 og juli 
2022 vert nytta. Dette gjev ein auke på 3,0 % frå 1. juli i 2023. Dei som 1 juli har butid på mindre enn 
2,5 år får låg husleige. Dei som 1. juli 2023 har ein butid på meir enn 2,5 år, får høg husleige frå 1. juli 
2023. Nye leigetakarar får høg husleige. 

Husleige i kommunalt disponerte bustader 2023:
Husleige
januar/juni – låg
(2022)

Husleige
januar/juni – 
høg (2022)

Husleige
januar/juli – låg
(2023)

Husleige
Januar/juli –høg
(2023) 

Stormarkvegen 
54 og 56

6915 7512 7122 7737

Stormarkvegen 
72

5372 5951 5533 6129

Rognsvågen 2 
og 4

5372 5951 5533 6129

Husøyna 25, 30, 
32, 36, 38, og 
47

6915 7512 7122 7737

Husøyna 24 og 
26

6044 6631 6225 6830

Husøyna 52 5373 5951 5534 6129
Husøyna 65A og 
65 B

9206 9827 9482 10121

Mulevegen 6 7512 7737
Mulevegen 3 A 10364 10997 10675 11327
Mulevegen 3 B 10364 10997 10675 11327
Mulevegen 3 C 7773 8379 8006 8630
Mulevegen 3 D 
H0101

6586 7179 6783 7394

Mulevegen 3 D 
H0102

7881 8488 8117 8742



Mulevegen 3 D 
H01103

8853 9471 9118 9755

Mulevegen 24 
og 26 

5782 6367 5955 6558

Forslag til vedtak:
Husleige i 2022 vert i samsvar med saksutgreiinga

Formannskapet - 097/22

F - behandling:

F - vedtak:
Husleige i 2022 vert i samsvar med saksutgreiinga.
Samrøystes vedtek. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 22/421

Saksnr Utval Type Dato
006/22 Eldrerådet PS 16.11.2022
098/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Justering av sats for omsorgsstønad 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Omsorgsstønad er lovfesta i Helse-og omsorgsloven § 3-6 tredje ledd. Omsorgsstønad for særleg 
tyngande omsorgsoppgåver vert tildelt etter bestemte kriterier og skal gjera det mogleg for private 
omsorgspersonar å oppretthalda omsorgsarbeidet for sine næraste. Omsorgsstønad kan sjåast på 
som ei form for oppvurdering av det ubetalte omsorgsarbeidet. Private omsorgsytare skal få noko 
betaling for det omsorgsarbeidet dei gjer. Betalinga dekkar som regel ikkje dei reelle utgiftane eller 
inntektstap for den som ytar omsorga. Søkjaren har rett på berekning av kva for eit timetal ytinga 
vert betalt for. Det skal vidare skje ein konkret utmåling ut frå ein timesats som vanlegvis ikkje skal 
vera under det lønt personell får. Viser i tillegg til  dei utarbeidde retningslinjer for omsorgsløn i Fedje 
kommune (vedtak K-010/04).

Vurdering
Timesats for omsorgsstønad låg på kr.171,57 for 2022. Det er vanleg at kommunane set fast timeløna 
til dei som får omsorgsstønad likt med timeløna til stilling utan særskilt krav om utdanning. 
Kommunen fastset sjølv kor mange timar dei skal gje omsorgstsønad for. Den som får 
omsorgsstønad, må betala skatt for det, og kommunen må betala arbeidsgjeveravgift. Justert med 
normal lønsstigning utgjer dette ei timeløn på kr.176,65 for 2023.
Regjeringa ser på omsorgsstønad som skattepliktig yting og anbefalar at satsane vert justert i takt 
med utviklinga av grunnbeløpet til folketrygda. Dermed bør maksbeløpet setjast fast til grunnbeløpet 
til folketrygda på kr.111477 per år. Dette svarer til kr.9290 per månad.

Folkehelse
Omsorgsstønad gir rom for personar med store omsorgsbehov å bu lengre heime såframt dei har ein 
omsorgsperson dei kan støtte seg på. Dette står i tråd med reforma «Leve heile livet».

Miljø

Økonomi
Kommunane har etter lova plikt til å ha ei ordning med omsorgsstønad, og det må setjast av 
tilstrekkeleg midlar til dette formålet. Kommunen kan ikkje avslå ein søknad om omsorgstsønad 
grunngjeve med at ein ikkje har denne ordninga eller at det ikkje er pengar til rådvelde. Ordninga har 
hittil ikkje vore nytta i noko omfang i kommunen, men det kan endra seg avhengig av kva tilgang det 
er på til døme sjukeheimsplassar eller heimesjukepleie i høve til etterspurnad. Det er per i dag ikkje 
budsjettert for denne ordninga.



Konklusjon
Timesats er utrekna med basis i kva som er vanleg praksis og justert med forventa lønsauke. 
Maksbeløp er tilpassa statlege føringar.

Forslag til vedtak:
Med  verknad  frå  01.01.2023  vert  timesatsen  for  omsorgsstønad  satt  til  kr.176,65  og  
maksbeløpet vert satt til kr.9290 per månad.

Eldrerådet - 006/22

ELD - behandling:

ELD - vedtak:
Med  verknad  frå  01.01.2023  vert  timesatsen  for  omsorgsstønad  satt  til  kr.176,65  og  
maksbeløpet vert satt til kr.9290 per månad.
Samrøystes vedteke.

Formannskapet - 098/22

F - behandling:

F - vedtak:
Med  verknad  frå  01.01.2023  vert  timesatsen  for  omsorgsstønad  satt  til  kr.176,65  og  
maksbeløpet vert satt til kr.9290 per månad.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 22/421

Saksnr Utval Type Dato
007/22 Eldrerådet PS 16.11.2022
099/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Justering av satsar for matombringing 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Tenesta er ikkje lovpålagt, men vert vurdert ut frå søkjaren sine behov for helse-og omsorgstenester 
etter Lov om helse-og omsorgstjenester i kommunen § 3-1 og § 3-2. Føremålet med tenesta er å gi 
eldre, funksjonshemma og andre gruppar tilgang til varm og næringsrik mat som eit førebyggjande 
helsetiltak. Maten vert laga på institusjonskjøkken ved Fedje sjukeheim og direkte tilkøyrd til heimen 
til brukarane. Ein kan tinga middag alle vekedagar og på heilagdagar, utanom laurdagar.

Vurdering
Både årleg lønsutvikling og ein auke i konsumindeks påverkar kostnadane for innkjøp av råvarane, 
matlaging og levering. Pr. i dag kostar eit fullt måltid med dessert inkludert heimkøyring kr.104. Eit 
halvt måltid med dessert kostar kr.52, eit fullt måltid utan dessert kr.88 og eit halvt måltid utan 
dessert kr.38.

Folkehelse
Statistisk sett lever vi lengre og er friskare jo lengre utdanning og høgare inntekt vi har. Sosial 
forskjell i helse dannar såleis mønster av ein helsegradient gjennom heile folkesetnaden. Ein auke i 
satsen for matombringing vil difor belasta låginntektshushald forholdsvis sterkare enn hushald med 
høgare inntekt. For å påverke helsegradienten og såleis å fremja folkehelsa ville det vore naudsynt 
med graderte batalingssatsar, slik at låginnteksthushald betalar mindre enn hushald med høgare 
inntekt.

Miljø

Økonomi
Satsen bør justerast i tråd med framtidig prisauke og lønsvekst.

Konklusjon
Satsane bør aukast som følgjande:

Fullt måltid med dessert                     frå kr.104                    til kr.108
Fullt måltid utan dessert                    frå kr.88                    til kr.90
Halvt måltid med dessert                     frå kr.52                    til kr.54
Halvt måltid utan dessert                    frå kr.38                    til kr.40
Dessert                                         frå kr.16                    til kr.17  



Forslag til vedtak:
Satsane for matombringing vert oppjustert med verknad frå 01.01.2023 som følgjande:
Fullt måltid med dessert          kr.108
Fullt måltid utan dessert           kr.90
Halvt måltid med dessert          kr.54
Halvt måltid utan dessert          kr.40
Dessert                                         kr.17

Eldrerådet - 007/22

ELD - behandling:
Erling Herøy (H) fremja forslag om at satsane for matombringing for 2023 vert ståande på nivået frå 
2022. Eldrerådet vil ikkje auka satsane på matombringing for 2023. 

ELD - vedtak:
Satsane for matombringing vert ikkje auka for 2023. 
Samrøystes vedteke. 

Formannskapet - 099/22

F - behandling:

F - vedtak:
Satsane for matombringing vert oppjustert med verknad frå 01.01.2023 som følgjande:
Fullt måltid med dessert          kr.108
Fullt måltid utan dessert           kr.90
Halvt måltid med dessert          kr.54
Halvt måltid utan dessert          kr.40
Dessert                                         kr.17
Samrøystes vedteke.



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 22/421

Saksnr Utval Type Dato
008/22 Eldrerådet PS 16.11.2022
100/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Justering av satsar for praktisk bistand - heimehjelp 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Kommunen kan i tråd med Helse-og omsorgsloven § 3-2 fyrste ledd nr.6 bokstav b krevja betaling for 
praktisk bistand (óg kalla for heimehjelp). Kommunen sjølv kan setja fast betalingssatsar og reglar for 
betaling. Forskrift om egenandel for kommunale helse-og omsorgstjenester slår fast at dersom ein 
husstand sin samla skattbare nettoinntekt før særfradrag er under 2G, så kan samla eigenandel ikkje 
vera høgare enn 215 NOK/månad. Kommunen skal dessutan minst årleg oppdatera 
eigenandelsvedtaket ut frå nye opplysningar i likning og ny G, jfr. Forskriften § 8. Kommunen kan 
ikkje ta høgare betaling enn sjølvkost. Sjølvkost vert berekna til ei gjennomsnittleg timeløn for den 
tenesta som vert utført, tillagt sosiale utgiftar og administrasjonsutgiftar som skal utgjera 10 prosent 
av timeløna og sosiale utgiftar. For Fedje kommune er sjølvkost etter desse premissane berekna til 
348 NOK/time.

Vurdering
Forslag til nye betalingssatsar for praktisk bistand i 2022:

Inntekt Eksisterande satsar 
(kr/time)

Forslag nye satsar 
2022 (kr/time)

Maks betaling per 
månad (kr)

Under 2G 105 (210) 108 215
2-3G 153 (961) 159 997
3-4G 225 (1321) 233 1370
4-5G 306 (1619) 317 1679
Over 5G 346 (1923) 348 1994

1G= kr.111477 per 01.05.2022

Folkehelse: Helsa i befolkninga varierar mellom ulike gruppar: etter inntekt, utdanning, yrke, kjønn 
og etnisk og kulturell bakgrunn (helsegradienten). Betaling for praktisk bistand tilpassa til hushald 
sine samla inntekt vil såleis bidra til ei viss utjamning av helsegradienten, særleg i låginntektshushald.

Miljø

Økonomi

Konklusjon
Satsane for praktisk bistand er justert i tråd med nasjonale føringar og ei berekning av sjølvkost for 
teneste.



Forslag til vedtak:
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2022 vert justert som føreslått i tabellen ovenfor.

Eldrerådet - 008/22

ELD - behandling:
Eldrerådet lurar på om det er ein feil  tabellen som ligg i saka? 

ELD - vedtak:
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2022 vert justert som føreslått i tabellen ovenfor.
Samrøysts vedteke. 

Formannskapet - 100/22

F - behandling:

F - vedtak:
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2022 vert justert som føreslått i tabellen ovenfor. 
Formannskapet ber om å få meir orientering i denne saka i kommunestyremøtet. 
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 22/421

Saksnr Utval Type Dato
009/22 Eldrerådet PS 16.11.2022
101/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Justering av satsar for tryggleiksalarm og velferdsteknologi 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Tenesta er ikkje lovpålagt, men vurderast ut frå behovet til søkjaren for helse-og omsorgstenesta 
etter lov om helse-og omsorgstjenester i kommunen § 3-1 og § 3-2. Føremål er å gje brukaren 
tryggleik ved trong for akutt hjelp og for åutsetje institusjonsinnlegging, slik at brukaren kan klara seg 
betre og lengre i eigen heim. 
Kommunane kan krevje eigenandel for velferdsteknologi etter Helse-og omsorgstjenesteloven § 11-2 
så sant velferdsteknologi vert brukt førebyggjande og ikkje erstatter ein anna helseteneste. Dersom 
det vert ytt velferdsteknologiske hjelpemidlar til helsehjelp i heimen, altså erstatning for ein anna 
helseteneste etter Helse-og omsorgstjenesteloven § 3-2 første ledd nr.6 bokstav a, har kommunen 
ikkje tilgang til å krevje eigenandel.

Vurdering
Kostnadane for drift av velferdsteknologiske løysingar er per i dag på rundt kr.100 000 per år. Desse 
splitta seg i lisensavgiftar til sjølve teknologien og datateknologien. Hovudutgiftar er budsjettert 
under telefoni da fakturaene er vanskelege å splitte i telefoni, datateknologi og lisensavgiftar.

Folkehelse

Miljø

Økonomi
For å kunne bruke velferdsteknologiske hjelpemidlar betalar kommunen både etableringskostnadar 
og månadlege lisensavgiftar. Ved førebyggjande bruk av velferdsteknologien som fell under Helse- og 
kommuneomsorgstjenesteloven § 11-2 kan kommunen krevja at etableringskostnadar for dei ulike 
teknologier vert betalt av brukaren sjølv. Alternativet kan vera at brukaren betalar dei månadlege 
lisensavgiftar. Dermed vert kostnadane fordelt på både brukarar og kommune.

Satsane er fortsatt ikkje justert frå leverandør sin side ennå, me må difor forhalde oss til satsane til 
2021.

Teknologi Etableringskostnad pr einhet 
(kr)

Lisensavgift pr månad pr 
brukar (kr)

Dignio pilly – 
medisindispenser

3102,36 304,38

GX8 – tryggleiksalarm 2904,69 204,40



Safemate Trigger two – GPS 2207,65 218,79
Safemat Track three - GPS 2629,41 218,79

Gratis velferdsteknologi vil føre til ein større økonomisk belastning for kommunen. 
Per i dag er det mellom 15 og 20 brukarar av tryggleiksalarm, men talet kan vera varierande etter 
behov. Av desse brukarar er det sannsynlegvis berre ein eller to som fell under § 11-2. Hovudparten 
av brukarane får velferdsteknologiske hjelpemidlar etter § 3-2 og kan dermed ikkje krevjast for 
eigenandel.
Konklusjon
Økonomisk sett vil det ikkje vera stor gevinst dersom ein krevjar eigenbetaling frå dei brukarar som 
faller innunder Helse- og omsorgstjenesteloven § 11-2, men bruk av velferdsteknolgi kan gje ein stor 
gevinst for brukarane i form av livskvalitet og sjølvstende.

Forslag til vedtak:
Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar for alle brukarar.

Eldrerådet - 009/22

ELD - behandling:
Eldrerådet er glad for at kommunen kan tilby denne tenesta gratis. 

ELD - vedtak:
Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar for alle brukarar.
Samrøystes vedteke. 

Formannskapet - 101/22

F - behandling:

F - vedtak:
Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar for alle brukarar.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-151 22/252

Saksnr Utval Type Dato
102/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Gebyr for teknisk forvaltingsteneste 2023 (gebyrregulativ byggesak og oppmåling mm)

Vedlegg:
Gebyrregulativ 2022
Gebyrregulativ 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Det kommunale gebyrregulativet for byggesak og oppmåling auka med 8% i 2020. I 2021 var det inga 
auke i gebyra. I 2022 blei gebyra auka med 10%. Det har ikkje vært auke i gebyr etter matrikkellova 
og forureiningslova. 

I 2022 gjekk oppmålingsingeniøren av med pensjon. For å løyse det kommunale behovet innan 
oppmåling, matrikkelføring og informasjon/rådgjeving til innbyggjarane fekk Fedje kommune kjøpe 
desse tenestene av Austrheim kommune. Det er difor naturleg å auke gebyr knytt til dei tenestene 
som me kjøper av Austrheim kommune slik at Fedje kommune ikkje subsidierer desse tenestene.  
Nivået på gebyra i Austrheim er mykje høgare enn på Fedje, og difor er det lagt opp til monaleg auke 
i desse gebyra. Viss me ikkje gjer det vil innbyggjarane i Fedje kommune subsidiere den enkelte 
oppmålingsforretning.

Forslag til vedtak:
Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltningsteneste (gebyrregulativ) for Fedje kommune 2023 
vert vedteke. Lovheimel : Sjå regulativet som er vedlagt saka.

Formannskapet - 102/22

F - behandling:



F - vedtak:
Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltningsteneste (gebyrregulativ) for Fedje kommune 2023 
vert vedteke. Lovheimel : Sjå regulativet som er vedlagt saka.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-231, FA-M50 22/456

Saksnr Utval Type Dato
103/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Kommunale gebyr for feiing og tilsyn

Vedlegg:
Momentum Budsjettnotat - Fedje kommune 2023 (2022_11_08)

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Gebyret for feiing og tilsyn er auka med 83% i 2023. Grunnen til dette er at gebyra sidan 2019 ikkje 
har blitt endra, og den nye satsen på kr. 534,- er på linje med gebyra i nabokommunane.

Feiing 2021 2022 2023 Endring 2022 til 
2023

eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks 
mva

inkl 
mva

eks 
mva

inkl 
mva

 

Feiing og tilsyn 229 286,2
5

229 286,2
5

419 524 83 %

Forslag til vedtak:
Gebyret for feiing og tilsyn i 2022 blir satt til 524,- kr inkl. mva

Formannskapet - 103/22

F - behandling:

F - vedtak:
Gebyret for feiing og tilsyn i 2023 blir satt tl 524,. kr inkl. mva.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-026, FA-M50 22/453

Saksnr Utval Type Dato
104/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Kommunale gebyr for renovasjon 2023

Vedlegg:
Momentum Budsjettnotat - Fedje kommune 2023 (2022_11_08)

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Under ligg oversikt over nye satsar for gebyr for renovasjon 2023. Satsane er rekna ut i frå melding 
frå NGIR om auke i gebyra.

Renovasjon 2021 2022 2023 Endring 2022 til 
2023

 eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks. 
mva.

inkl. 
mva.

 

Ordinær renovasjon 3 
638 

4 
547,5 

4 
040 

5 
050 

4 
590 

5 
738 

13,6 %

Tillegg for stor 
restavfallsdunk 
(240 L)

  320  400 320 400 364 454 13,6 %

Rabatt for restavfall 
kvar 4. veke

-320 -400 -320 -400 -364 -454 13,6 %

Rabatt 
heimekomposterin
g

-400 -500 -400 -500 -454 -568 13,6 %

Hytterenovasjon 1 
819 

2 274 2 
020 

2 
525 

2 
295 

2 
869 

13,6 %

Auke i gebyret frå 2022 til 2023 er på 13, 6 %.

NGIR har sendt førespurnad om Fedje kommune vil gå inn i ordninga der NGIR fakturerer 
abonnentane direkte på renovasjon og slam. Dette gjerast i dei andre kommunane (renovasjon). 
Dette kjem opp som eiga sak i budsjettmøtet. Auke i gebyret ved ny ordning vil være 12,5%. Dette 
skuldast at kommunen må legge inn administrasjonskostnadar når kommunen fakturerer 
abonnentane, og det slepp me viss NGIR gjer jobben. Kommunedirektøren visar til saksutgreiing og 
brev i frå NGIR i eiga sak.



Forslag til vedtak:
Gebyr for renovasjon i 2023 vert i samsvar med saksutgreiinga.

Formannskapet - 104/22

F - behandling:

F - vedtak:
Gebyr for renovasjon i 2023 vert i samsvar med saksutgreiinga.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-231, FA-M42 22/455

Saksnr Utval Type Dato
105/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Kommunale gebyr for tømming av slam 2023

Vedlegg:
Momentum Budsjettnotat - Fedje kommune 2023 (2022_11_08)

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Årsgebyret for slamtømming aukar ikkje i 2023. Årsgebyret for slamtømming for bustader i 2021, 
var 884,- kr eksklusiv mva. Gebyret for hytter, er det halve. Bustader har tømming anna kvart år. 
Hytter har tømming fjerde kvart år.

Slamtømming 2021 2022 2023 Endring 2022 
til 2023

eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks. 
mva.

inkl. 
mva.

 

Ordinær 
slamtømming

884 1105 980 1 
225

980 1 
225

0 %

Slamtømming for 
hytter

442 552,5 490 613 490 613 0 %

Det kjem sak i budsjettmøtet om moglegheit for at NGIR fakturerer direkte til abonnentane. Det er 
berre nokre av kommunane som har gått inn i denne ordninga. Visar til saksutgreiing og brev frå 
NGIR.

Forslag til vedtak:
For 2023 blir ikkje gebyret på tømming av slam endra

Formannskapet - 105/22

F - behandling:

F - vedtak:



For 2023 blir ikkje gebyret på tømming av slam endra.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-231, FA-M09 22/454

Saksnr Utval Type Dato
106/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Kommunale gebyr for vatn og avløp

Vedlegg:
Momentum Budsjettnotat - Fedje kommune 2023 (2022_11_08)

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Eingongsgebyr for tilknyting blir ikkje endra frå 2022 til 2023. Abonnementsgebyr og forbruksgebyr 
aukar med 8%. Eingongsgebyr for tilknyting til vatn blir heller ikkje endra frå 2022 til 2023. 
Abonnementsgebyr og forbruksgebyr vil auke med 30%. Her ligg det eit underskot frå tidlegare år 
som må takast att, og i tillegg vil auka pris på straum gjere drifta dyrare. 

Vatn 2021 2022 2023 Endring 
2022 til 
2023

 eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks 
mva.

Inkl. mva. eks. 
mva.

Inkl. 
mva.

 

Eingongsgebyr for 
tilknyting

9 
261

11 
576

9 
261

11 
576,25

9 261 11 
576

0 %

Abonnementsgebyr 2 
218

2 
773

2 
883

3 
603,75

3 748 4 685 30 %

Forbruksgebyr pris 
pr m3

9,83 12,2
9

12,7
8

15,98 16,61 20,76 30 %

Forbruksgebyr 
eks. mva.

Mindre enn 80 m2 
BRA, rekna ut etter 60 
m2 BRA

Mellom 80 m2 og 
300 m2 BRA, rekna 
ut etter 150 m2 BRA

Over 300m2 BRA

Vatn 2022 kr 767 kr 1 917 BRA x 12,78 kr/m3
Vatn 2023 kr 997 kr 2 492 BRA x 16,61 kr/m3

Kloakk 2021 2022 2023 Endring 2022 til 
2023

 eks. 
mva.

inkl. 
mva.

eks. 
mva.

Inkl. 
mva.

eks. 
mva.

Inkl. 
mva.

 



Eingongsgebyr for 
tilknyting

9 
702

12 
128

9 
702

12 
128

9 
702

12 
128

0 %

Abonnementsgebyr 2 
176

2 
720

2 
176

2 
720

2 
350

2 
938

8 %

Forbruksgebyr pris pr 
m3

9,69 12,1
1

9,69 12,1
1

10,4
7

13,0
9

8 %

Forbruksgebyr 
eks. mva.

Mindre enn 80 m2 BRA, 
rekna ut etter 60 m2 
BRA

Mellom 80 m2 og 
300 m2 BRA, rekna 
ut etter 150 m2 
BRA

Over 300m2 BRA

Kloakk 2022 kr 581 kr 1 453 BRA x 9,69 kr/m3
Kloakk 2023 kr 628 kr 1 571 BRA x 10,47 kr/m3

Årsgebyr = abonnementsgebyr + forbruksgebyr

Forbruksgebyret vert rekna ut etter m3 eller bruksareal (BRA).
Omrekningsfaktor mellom m3 vassforbruk og m2 BRA er sett til 1.

Forslag til vedtak:
Gebyr for vatn og kloakk i 2023 vert i samsvar med saksutgreiinga

Formannskapet - 106/22

F - behandling:

F - vedtak:
Gebyr for vatn og kloakk i 2023 vert i samsvar med saksutgreiinga.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad 22/451

Saksnr Utval Type Dato
107/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS
012/22 Ungdomsrådet PS 16.11.2022
010/22 Eldrerådet PS 16.11.2022
010/22 Arbeidsmiljøutvalet PS 28.11.2022

Kommunestyret PS

Kommunebudsjettet for 2023 og økonomiplan for 2023-2026

Vedlegg:
Budsjett Fedje Kommune 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Kommunedirektøren fremmar i denne saka sitt framlegg til kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 
for perioden 2023-2026 i same dokument. Vurderingar og konklusjonar er i sin heilskap tekne inn 
som del av dokumentet.

Veksten for Fedje kommune i frie inntekter er lågast i fylket med 1,7 %. Lærdal får høgast vekst med 
6,5%.  Fedje får kr 61 359 000,- i frie inntekter i 2023 slik som forslag til statsbudsjett ligg føre.  Den 
låge veksten er fyrst og fremst ein konsekvens av negativ folketalsutvikling. Kommunedirektøren legg 
difor fram eit stramt budsjett som legg opp til ein vidareføring av tenestetilbodet på ca. same nivå 
som det er i dag. Kommunedirektøren foreslår endring i fleire tilbod og tenester og auke i 
betalingssatsar på grunn av generell prisauke, høge utgifter til straum, høgare rente og låg vekst i frie 
inntekter. Kommunedirektøren foreslår mellom anna å fjerne pendlartilskot på grunn av at ferja no 
er gratis og å innføre betaling i barnehagen.

Regjeringa har foreslått fleire tiltak for å redusere prisstigning, aukande rente og dekke inn utgifter 
som staten har til flyktningar og krigen i Ukraina. For Fedje kommune er konsekvensen at me får 
mindre utbytte frå BKK og havbruksfond. Dette gjer handlingsrommet lite når vi veit at utgiftene vil 
auke, mellom anna til straum.

Kommunedirektøren ber kommunestyret merke seg: 
· Fedje barnehage har auke i tal born og me må difor auke tal tilsette for å være innafor 

lovkravet til barnehage. Me ynskjer å få inn ein lærling i barnehagen frå august 2023. Me vil 
vidareføre lærling på sjukeheimen. Kommunedirektøren foreslår å halde barnehagen 
stengt i fellesferien (3 veker). Grunngjevinga er at det er få born som brukar tilbodet, og 
det vil gjere ferieavviklinga til personalet enklare å få til. Kommunedirektøren foreslår å 
innføre betaling i barnehagen. Betaling er foreslått til å være lågaste sats.

· Me må sjå på organiseringa av SFO og korleis me kan utnytte ressursar i barnehage og 



skule for å få eit mest mogleg tenleg tilbod i forhold til kostnadar. 

· Ny legeteneste vil ha høgare driftskostnader i 2023, men her er det enno noko usikkerheit. 
Dette er knytt til avtalar me kan få med Helse Bergen og legevaktordninga i Alver og korleis 
me klarar å drive tenesta mest mogleg effektivt.

· Det er auke i utgifter til sosialtenester. Dette skuldast utgifter til mellom anna dei 20 nye 
innbyggarane frå Ukraina (og dei 10 som me ventar skal komme). Me har og styrka 
innsatsen i flyktningarbeidet med 50% midlertidig stilling som miljøarbeider.

· Det er ein lita nedgang i skulebudsjettet for 2023 sjølv om skulen har fått fleire born frå 
Ukraina og driv vaksenopplæring. Dette skuldast at skulen får eigne overføringar til dette 
arbeidet. 

· Oppmålingsingeniøren gjekk av med pensjon i 2022 og Fedje kommune skal no kjøpe desse  
tenestene av Austrheim kommune. Deira gebyrregulativ for oppmåling/matrikkelføring er 
monaleg høgare enn Fedje sitt regulativ. Sjå utgreiing i eiga sak om gebyrregulativ. Alle dei 
andre gebyra innan plan/byggesak/delesak osv blir ikkje endra og vil ligge på 2022 nivå.

Forslag til budsjett for 2023 er oppgjort med eit netto driftsresultat på kr 756 000,- (0,86%), noko 
som er mindre enn det KS tilrår at kommunane skal ha. Kommunedirektøren meiner likevel dette er 
forsvarleg, og me kan ikkje vente betre resultat når situasjonen i Noreg er slik den er. Det er lite 
sannsynleg at framforhandla budsjett i stortinget vil gjere det økonomiske handlingsrommet betre 
for kommunane. Premieavvik og innbetalingar til KLP neste år kan også endra seg, og her ventar me 
på ei ny oversikt frå KLP seinare i år. 

Vurdering
Kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023 – 2026 er sakshandsama både i utvida 
leiargruppe, personalleiargruppa og med hovudtillitsvalde. Framlegget vert sendt ut til alle 
folkevalde, verneombod, hovudtillitsvalde og einingsleiarar, samt vert lagt ut på heimesidene til 
kommunen. Kommunebudsjettet og økonomiplanen vert sendt på høyring/uttale til eldreråd, 
arbeidsmiljøutval og ungdomsråd, og handsama der før saka kjem til handsaming i kommunestyret. 

Kommunedirektøren meiner på bakgrunn av dette at kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023 
– 2026 er så godt opplyst som mogeleg og dermed klar til politisk handsaming.

Folkehelse: Godt ivareteke
Miljø: Godt ivareteke
Økonomi: Stramt men forsvarleg

Konklusjon
Rådmannen rår til at kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 vert vedteke slik det ligg 
føre.

Forslag til vedtak:
Kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 vert vedteke slik det ligg føre



Eldrerådet - 010/22

ELD - behandling:
-Positivt at Helsetunet er omtalt i budsjettet.
-Ombygging av Hjartebanken - Eldrerådet ber om at ved ombygging at kommunale bygg,  at det vert 
tatt særleg omsyn til universell utfortming. 
-Den Kulturelle spaserstokken er eit viktig kulturtilbod for eldre. 

ELD - vedtak:
Kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 vert vedteke slik det ligg føre med dei endringar 
og kommentarar som Eldrerådet har lagt inn. 
Samrøystes vedteke. 

Ungdomsrådet - 012/22

U - behandling:
Kommunedirektør Berit Rystad orienterte om budsjettet, kommunedirektøren sa ho ville at om det 
var saker ungdomsrådet ville drøfta med henne i 2023, var dei velkommen til det. 
Kommunedirektøren orienterte om den kommunale ungdomsklubben. Det er eit ynskje frå 
ungdomsklubben med treningsapparat/hinderløype og gapahuk i Nordsjøløypa. 
Ungdomsrådet drøfta ulike arrangement dei ynskjer arrangera i løpet av 2023. Som til dømes 
neonparty. Ungdomsrådet ber kommunestyret om 30 000,- kr som dei kan nytta til ulike 
arrangement/ og eller utstyr til ungdomsklubben i 2023. 

U - vedtak:
Ungdomsrådet ber kommunestyret løyva 30 000,- kr som ungdomsklubben kan nytta til ulike 
arrangement/ og eller utstyr til ungdomsklubben i 2023. 
Kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 vert vedteke med den endringa som 
ungdomsrådet har lagt inn. 
Samrøystes vedteke.

Formannskapet - 107/22

F - behandling:
Utbygging av Hjartebanken: Silje Gullaksen (H), Marit Øien (Frp) røysta imot mot ombygging av 
Hjartebanken. Kamilla K B Karlsen (Ap) og Stian Herøy (H) røysta for ombygginga av Hjartebanken, 
ordførar Stian Herøy her ekstrastemme når ein får avrøysting 2-2 grunna at det berre er  4 
representantar til stades i formannskapsmøtet. Innstillinga frå formannskapet vert då at ein løyver 
midlar til ombygging av Hjartebanken. 

Stian Herøy (H) varslar at dei kjem med forslag om at barnehagen skal vera gratis i 2023. 

Kamilla B K Karlsen (Ap)  Pendlarartilskot: Kamilla B K Karlsen (Ap) kjem med forslag om at ein 
opprettheldt pendlartilskotet for 2023. Representanten varslar og at det kjem forslag om å styrka 
bemanninga i barnehagen i 2023. Det kjem forslag om at ein ikkje skal ha bassenget stengt heile 
sommaren 2023. 



Låneopptak Husbanken: Fedje Kommunen tek opp lån på 2 mill. til vidare utlån. Samrøystes. 

F - vedtak:
Kommunebudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 vert vedteke slik det ligg føre, med dei 
endringane som er varsla.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Bjarte Villanger FE-230, FA-G10 22/421

Saksnr Utval Type Dato
108/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Godkjenning av skatteøre og skattesats etter eigedomsskattelova for 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Skatteøren vert maksimalsatsen som Stortinget har vedteke for 2023. 
Skatt i 2023 på kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum (§ 3c i eigedomsskattelova): 7 promille

Vurdering

Folkehelse

Miljø

Økonomi

Konklusjon

Forslag til vedtak:
Skatteøren vert maksimalsatsen som Stortinget har vedteke for 2023. 
Skatt i 2023 på kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum (§ 3c i eigedomsskattelova): 7 promille

Formannskapet - 108/22

F - behandling:

F - vedtak:
Skatteøren vert maksimalsatsen som Stortinget har vedteke for 2023. 
Skatt i 2023 på kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum (§ 3c i eigedomsskattelova): 7 promille.
Samrøystes vedteke. 



á



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Andrea Waage FE-223, FA-C00 22/422

Saksnr Utval Type Dato
109/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Fordeling av kulturmidlar 2022

Vedlegg:
Tildelingsreglement kulturmidlar

Saksutgreiing:
Bakgrunn

Fedje kommune har 110 000 kr i kulturmidlar som vert delt ut årleg. Lag og organisasjonar med 
aktivitet på Fedje kan søkje om tilskot frå desse midlane. 

I år har Fedje kommune motteke 10 søknader innan fristen, og det har vore søkt om kulturmidlar for 
til saman 186 000 kr.

Oversikt over dei som har søkt, sum, og formål: 

Fordelinga av kulturmidlar er teke på bakgrunn av tildelegeringsreglement vedteke i Fedje 



kommunestyre 03.09.03 

-Sak 047/03 (vedlagt).

Vurdering

I følgje § 11 i tildelingsreglementet: tilskot frå kulturmidlane skal ikkje gå til lag/organisasjonar som 
berre driv og/eller leiger ut bygg.

Stormark Grendahus har søkt om kr 20 000,- til utbetringar og drift. Stormark Grendahus har få eige 
arrangement og driv i stor grad med utleige og drifting av bygg. Kommunedirektør føreslår å dele ut 
kr 3000,- til Stormark Grendahus og legg til grunn § 11 i tildelingsreglementet.

Fedje Indremisjon har søkt om kr 9000,- til drift, oppussing, og utstyr til arrangement. 
Ungdomsklubben Between, som er tilknytta Nordhordland Indremisjon, har søkt eiga tilskot. Fedje 
Indremisjon har få eige arrangement og driv i stor grad med utleige og drifting av bygg. 
Kommunedirektør føreslår å dele ut kr 3000,- til Fedje Indremisjon, og legg til grunn § 11 i 
tildelingsreglementet.

Vesttun Bygdelag har søkt om kr 30 000,- til drift og oppussing. Bygdelaget har få eige arrangement 
og driv i stor grad med utleige og drifting av bygg Kommunedirektør føreslår å dele ut kr 3000,- til 
Fedje Indremisjon, og legg til grunn § 11 i tildelingsreglementet.

§ 10 i tildelingsreglement lyder: Lag/ organisasjonar som driv aktivitetar for, eventuelt med, born og 
ungdom vil verta prioritert.

Fedje Betweenklubb som er tilknytta Nordhordland indremisjon har søkt om kr 5000,- til drift og 
utstyr. Kommunedirektør føreslår at denne summen vert tildelt.  

Fedje Musikkorps har søkt om kr 40 000,- for å dekke deira hovudutgift som er dirigentlønn. Korpset 
er ein viktig institusjon på Fedje og har ein viktig rolle for mange barn og unge. På grunn av begrensa 
midlar føreslår kommunedirektør at korpset får tildelt kr 26 000,- .

Fedje Idrettslag har søkt om kr 30 000,- til videreutvikling av badestranda. Idrettslaget har mange 
medlemmer (53 under 18 år, derav 26 under 12 år – og 80 over 18 år), er ein viktig organisasjon for 
mange. Idrettslaget har allereie gjort ein innsats på badestranda, med gratis utleige av sup-brett og 
andre kjekke vass-aktivitetar. Vidareutvikling av dette tilbodet kjem alle besøkande til gode, både 
barn, vaksne, fastbuande, og besøkande – og er eit godt initiativ som gjer Fedje til ein kjekkare stad å 
bu. Kommunedirektør føreslår at Fedje Idrettslag får kr 30 000,-, same sum dei har søkt på. 



I tillegg har fleire aktørar med flest vaksne medlemmar søkt kulturmidlar. 

Fedje Teaterlag har søkt om kr 9000,- til oppgradering av lydutstyr og rekvisittar. Teaterlaget har 
årleg revy til glede for både barn og vaksne. Kommunedirektør føreslår at Fedje teaterlag får tildelt 
summen dei har søkt om. 

Fedje Rockeklubb har søkt om kr 10 000,- til nytt utstyr og utvida anlegg. I tillegg har Rockeklubben 
som mål å vere ein ressurs i lokalsamfunnet, og hjelper til med lyd, utstyr og produksjon i samband 
med arrangement på øya. Dette kjem både barn og vaksne til gode. Kommunedirektør foreslår at 
Fedje Rockeklubb får tildelt summen dei har søkt om. 

Koral har søkt om kr 15 000,- til drift, øvingshelger, og feiring av 10 års jubileum. Dette er eit kor som 
engasjerer og er til glede for mange. Kommunedirektør føreslår at Koral får tildelt kr 10 000,-.

Feiekostane har søkt om kr 18 000,- for å dekke utgifter til dirigentlønn, leige av lyd, lys, og lokale, 
samt feiring av 30-års jubileum. Feiekostane er eit kor som engasjerer og er til glede for mange. 
Kommunedirektør føreslår at Feiekostane får tildelt kr 11 000,-.

Konklusjon
Dei fleste får mindre enn dei har søkt om, grunna begrensa midlar til rådvelde. Bygdelaga og Fedje 
indremisjon får i tråd med § 11 vesentleg mindre enn dei har søkt om. Lag og organisasjonar med høg 
og jamn grad av aktivitet for og med barn og unge vert prioritert, jamfør § 10  i tildelingsreglementet.

Forslag til vedtak:
Kulturmidlane vert fordelt på følgande måte: Stormark Grendahus:  Kr 3000,-. Fedje Indremisjon: Kr 
3000,-. Vesttun Bygdelag: Kr: 3000,-. Fedje Betweenklubb: Kr 5000,-. Fedje Musikkorps: kr 26 000,-. 
Fedje Idrettslag: Kr 30 000,-. Fedje Teaterlag: Kr 9000,-.  Fedje Rockeklubb: Kr 10 000,-.  Koral: kr 10 
000,-.  Feiekostane: Kr 11 000,-.

Formannskapet - 109/22

F - behandling:
Kamilla B K Karlsen er styremedlem og kasserar for Fedje skulemusikk, etter forvaltingslova § 6 er 
Kamilla B K Karlsen er ugild og deltok ikkje i behandlinga av saka. 

F - vedtak:
Kulturmidlane vert fordelt på følgande måte: Stormark Grendahus:  Kr 3000,-. Fedje Indremisjon: Kr 
3000,-. Vesttun Bygdelag: Kr: 3000,-. Fedje Betweenklubb: Kr 5000,-. Fedje Musikkorps: kr 26 000,-. 
Fedje Idrettslag: Kr 30 000,-. Fedje Teaterlag: Kr 9000,-.  Fedje Rockeklubb: Kr 10 000,-.  Koral: kr 10 
000,-.  Feiekostane: Kr 11 000,-.

Samrøystes vedteke. 



á



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad 22/463

Saksnr Utval Type Dato
110/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Energieffektivisering i kommunale bygg

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Energisituasjonen i Noreg og Europa er for tida utfordrande. Kostnadane på energi har mangedobla 
seg i løpet av året og det er stort fokus både nasjonalt og internasjonalt på energieffektivisering og 
betre bruk av energi. Dette gjeld både ut frå eit reint økonomisk perspektiv, men og med tanke på 
miljøet.

Fedje kommune har i dag fastpris avtale på 50% av straumen me bruker. Og dette til ein pris langt 
under spottpris. Denne avtalen går ut ved nyttår, og vil gjere at straumutgiftene vil auke vesentleg. 
Slik det ser ut no så vil vi ikkje kunne få ny fastprisavtale til gunstig pris i 2023. Vidare må det takast 
høgde for at prisen på straum kan auke endå meir enn det nivået me har sett så langt. Det er i det 
heile stor usikkerheit om korleis kraftmarknaden vil bli framover.

Vurdering
Kommunedirektøren meiner det er naudsynt å sjå på energieffektivisering av bygga våre. Og her er 
det fleire tiltak som vil vere viktige å få gjennomført. Nokon er strakstiltak, medan andre er tiltak som 
vil gje effekt på sikt. Fedje kommune har stort sett bygg som ikkje har temperaturstyring. 
Fleirbrukshallen og skulen har SD anlegg.

Kommunedirektøren har lagt inn forslag om eit ENØK fond på kr 500 000,- i 2023. Tanken er å få gjort 
ei enkel fagleg utgreiing for å få stadfesta kor det vil være lurt å gjere tiltak innan 
energieffektivisering. Me bør spesielt sette fokus på «Lågt hengande frukter», som med låg 
investering kan gi stor utteljing. Det kan være enkle tiltak som varmepumper, LED lys og 
etterisolering/skifte av vindu. Ein anna enkel ting å gjennomføre er «sjokklufting i 10 minutt» i staden 
for å «fyre for kråkene».

Det er fleire høve som er viktig for å kunne spare straum på bygga våre. For det første ønskjer 
kommunedirektøren å vurdere installering av SD anlegg på kommunal bygg. Det er anlegg som gjer at 
ein mellom anna kan styre ventilasjon og oppvarming digitalt. Desse anlegga gjer det mogleg å styre 
temperaturen på bygga, og til dømes stenge av oppvarminga på deler av eit bygg eller senke 
temperaturen i periodar utan bruk. 

Vidare ønskjer kommunedirektøren å gjennomføre ei energikartlegging på dei kommunale bygga. 
Dette vil gje kommunen ei oversikt over kva tiltak som vil gje den største gevinsten sett opp mot 
investeringskostnad. Slik vil ein kunne fatte gode strategiske avgjersle for kva tiltak det er økonomisk 
å gjennomføre både på kort og lang sikt.



Til sist ønskjer kommunedirektøren å senke temperaturen på dei kommunale bygga våre, med 
unntak av sjukeheimen/legekontoret, helsestasjonen og den delen av barnehagen der ungane 
oppheld seg. Barnehagen er eit av bygga til kommunen der ein med enkle tiltak og investeringar kan 
få ned straumforbruket. Dette vil gje effekt i reduserte utgifter til straum, auke medvit hjå tilsette i 
fht bruk av straum og det er i tråd med det andre kommunar har valt å gjere. Regjeringa har tidlegare 
vært ute og oppfordra alle om å spare straum fordi vi no er i ein situasjon der det kan bli aktuelt med 
straumrasjonering.

Om ein legg til grunn at om lag 70 % av straumforbruket på dei kommunale bygga vert nytta til 
oppvarming, og gjennomsnittleg straumpris så langt i år, med fastprisavtalen kommunen har, vil ein 
kunne spare opp mot 100 000 kroner i året ved å senke temperaturen 1 grad. Etter nyttår utan 
fastprisavtale vil stipulert innsparing kunne vere opp mot 200 000 kroner per grad. 
Gjennomsnittstemperaturen på dei kommunale bygga er i dag om lag 23 grader, om ein senker 
denne til 20 grader vil ein altså kunne spare fleire undre tusen i året på å senke temperaturen.

Det er verdt å merke seg at utrekninga over er basert på eit anslag av kva spottprisen vil bli til neste 
år. Det ein uansett veit er at straumen vil vere dyr også i tida framover, og at ein, ved å senke 
temperaturen, vil spare betydelege summar til oppvarming. Dette kjem i tillegg til den innsparinga 
oppgradering av SD anlegga og energikartlegginga medfører. 

Kommunedirektøren meiner dette vil gje innsparing utan at det går vesentleg ut over komfort for 
både tilsette og brukarar. Før endringa vert sett i verk vil ein ha fokus på god informasjon til tilsette 
samt brukarar av tenestene.

Folkehelse
Å sette ned temperaturen med 1 grad vil ikkje gå ut over folkehelsa. Sjukeheim, barnehage og 
helsestasjon er unnateke reduksjon av temperatur
Miljø
Fleire miljøvennlege energiløysingar
Økonomi
Moglegheit for å få ned dei kommunale utgiftene til straum

Konklusjon

· Fedje kommune etablerer eit ENØK fond på kr 500 000,- i 2023
· I kommunale bygg vert maksimumstemperaturen sett til 20 grader
· I idrettshallar vert maksimumstemperaturen sett til 17 grader på speleflater
· I garderobar vert maksimumstemperaturen sett til 21 grader
· Sjukeheimen/legekontoret og helsestasjonen er unnateke

Forslag til vedtak:
Kommunestyret vedtek: 
•          Fedje kommune etablerer eit ENØK fond på kr 500 000,- i 2023
•          I kommunale bygg vert maksimumstemperaturen sett til 20 grader
•          I idrettshallar vert maksimumstemperaturen sett til 17 grader på speleflater
•          I garderobar vert maksimumstemperaturen sett til 21 grader
•          Sjukeheimen/legekontoret, helsestasjonen og den delen av barnehagen der ungane oppheld 



seg er unnateke

Formannskapet - 110/22

F - behandling:

F - vedtak:
•          Fedje kommune etablerer eit ENØK fond på kr 500 000,- i 2023
•          I kommunale bygg vert maksimumstemperaturen sett til 20 grader
•          I idrettshallar vert maksimumstemperaturen sett til 17 grader på speleflater
•          I garderobar vert maksimumstemperaturen sett til 21 grader
•          Sjukeheimen/legekontoret, helsestasjonen og den delen av barnehagen der ungane oppheld 
seg er unnateke
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad 22/47

Saksnr Utval Type Dato
111/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Høyring og offentleg ettersyn - Interkommunal plan for sjøareal i Region Nordhordland

Vedlegg:
høyringsbrev interkommunal plan for sjøareal
planskildring interkommunal plan for sjøareal

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Kommunane Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen, Osterøy og Vaksdal har i
fellesskap utarbeida eit forslag til interkommunal plan for sjøareala i kommunane (planen), jf.  plan
og bygningslova (pbl.) §§9-1, 9-2 og 9-3. Det interkommunale planutvalet (IKPU) har fått mynde til å
sende planen ut på høyring og offentleg ettersyn. Planen bygger på rammene i planprogrammet som
vart vedteke av IKPU juni 2021.  

Interkommunal plan for sjøareal er ein plan på kommuneplannivå, jf. pbl. kap. 9. Det skal fastsettast
juridisk bindande arealbruk med føresegn og retningsliner. Den interkommunale planen vert
presentert samla, men kvar kommune skal til slutt gjere vedtak om sitt sjøareal som bygger på ein
samla regional plan. Planen er utarbeidd etter planprosessreglane, jf. pbl. kap. 11.

Planområdet omfattar sjøareala i kommunane Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen,
Osterøy og Vaksdal. Planområdet gjeld berre sjøområda. Det vil sei frå flomålet i elveosar, vassflata ,
vassøyla ned og sjølve sjøbotn. Avgrensing ut i sjø er 1 nautisk mil utanfor grunnlinja og etter
rammene elles i hamne- og farvannslova.

Eit hovudføremål med planlegging etter pbl. er å fremme berekraftig utvikling og bidra til samordning
av statlege, regionale og kommunale oppgåver. Areal- og samfunnsplanlegging er ein sentral del av
kommunane sitt arbeid med samfunnsutvikling. Planen skal vere ein arealplan for sjøareala, der 
heilskapen blir ivaretatt over kommunegrensene og at det utviklast langsiktige rammer for 
berekraftig arealbruk, forvaltning og verdiskaping i sjøområda. Planen skal munne ut i ein juridisk 
bindande plan på kommuneplannivå.

Frist for høyringa er satt til 6. desember. Fedje kommune har fått usett frist til 16. desember slik at 
høyringa kan handsamast i kommunestyret den 15. desember.

Vurdering
Planforslaget får ingen direkte konsekvensar for Fedje kommune. Det er ikkje foreslått endringar 
knytt til arealet til kommunen. I arealdelen av kommuneplanen til Fedje kommune er det lagt inn eit 
område for akvakultur på austsida av Fedje mot Hjeltefjorden. Dette området ynskjer Fedje 
kommune å realisere, men kystverket har motsett seg dette, sjølv om kystverket godkjente området 



når arealdelen av kommuneplanen var på høyring. Fedje kommune har hatt dialog med kystverket i 
fleire omgangar for å finne løysingar for å realisere akvakulturområdet. Kommunen har mellom anna 
foreslått å endre/flytte lokasjonen og å gjere området mindre. Kommunen har og gjort fleire 
utgreiingar for å få fram at lokasjonen ikkje går ut over farlei og kjem i konflikt med skipsfart. Desse 
vurderingane har ikkje kystverket teke omsyn til.

Det er svært viktig for Fedje kommune å få realisert området satt av til akvakultur som ligg i 
arealdelen av kommuneplanen. Kommunen slit med å skaffe seg eit godt inntektsgrunnlag og fleire 
arbeidsplassar. Dei siste åra har tal innbyggjarar gått ned og det er no viktig for kommunen å snu 
denne negative utviklinga. Då treng me fleire arbeidsplassar og fleire innbyggjarar. Realisering av 
lokaliteten kan være med å bidra til inntekter gjennom havbruksfond og etablering av fleire 
arbeidsplassar som kan gi fleire innbyggarar til kommunen.

Folkehelse
Ikkje relevant
Miljø
Moderne havbruksanlegg har gode tiltak for å beskytte det marine miljøet. Fedje ligg i raud sone, 
men dei lokale forholda med mykje straum og utskifting av vatn gjer at det er gode lokale forhold for 
oppdrett på Fedje.
Økonomi
Det er viktig for samfunnet på Fedje å få etablert fleire arbeidsplassar i kommunen

Konklusjon
Det er viktig for forvaltinga av sjøarealet i regionen at det lagast ein interkommunal plan for sjøareal. 
Då kan me sjå over kommunegrenser og gjennomføre ein god og berekraftig forvalting av sjøareala. 
Likevel må me ha to tankar i hovudet samtidig. Når Fedje kommune gjennom ein lang 
kommuneplanprosess har fått fram lokalitet for akvakultur, så er det viktig for kommunen å få dette 
realisert. Kommunedirektøren vurderer det slik at Fedje kommune må få utvikle sine fortrinn for å 
kunne være ein berekraftig kommune i framtida, både miljømessig og økonomisk. Fiske og akvakultur 
er nokre av fortrinna til kommunen.

Forslag til vedtak:
Kommunestyret tar høyringa til vitande.
Kommunestyret ber om at lokalitet for akvakultur på austsida av Fedje ved Hjeltefjorden blir realisert 
gjennom planprosessen, og at me kan bruke dialogen med kystverket for å finne ei løysing for arealet 
som begge parter kan være nøgd med.

Formannskapet - 111/22

F - behandling:

F - vedtak:
Kommunestyret tar høyringa til vitande.
Kommunestyret ber om at lokalitet for akvakultur på austsida av Fedje ved Hjeltefjorden blir realisert 
gjennom planprosessen, og at me kan bruke dialogen med kystverket for å finne ei løysing for arealet 



som begge parter kan være nøgd med.

Samrøystes. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad 22/47

Saksnr Utval Type Dato
112/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Høyring av rapport frå ekspertutvalget som har vurdert vidare handtering  av ubåtvraket U-864

Vedlegg:
Høring av rapport fra ekspertutvalget som har vurdert videre håndtering av ubåtvraket U-864 (1)
Rapport ekspertutvalg U-864

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Ekspertutvalet som har vurdert videre handtering av ubåtvraket U-864 blei satt ned 27. 
oktober 2020. Utvalet fekk i oppdrag å gi departementet råd om tiltak for handtering 
av vraket U-864, kvikksølvlasten og kvikksølvforurensa havbotn rundt vraket. Utvalet skulle
vurdere:
• om det er ny informasjon som vil innebere ei endring av vurderingane av 
miljørisiko på lang sikt for alternativa tildekking, heving av last og heving av vrak 
og last
• om heving av last eller vrak og last kan gjennomførast med ein lågare miljørisiko på 
kort sikt enn det Kystverket har vurdert tidlegare
• om Kystverket si anbefaling og rangering av miljøtiltak for handtering av 
Kvikksølvforureininga er dekkjande for å sikre omsyn av miljørisiko på kort og 
lang sikt
Ekspertutvalet overleverte sin rapport til Nærings- og fiskeridepartementet 21. september 
2022. Rapporten er publisert på regjeringas heimesider:
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/losninger-for-u-864-ubatvraket-utenfor-fedje-
i/vestland/id2927914

Frist for å gi høyringsuttale er 27. januar 2023.

Vurdering
Etter at sjøforsvaret sitt spesialfartøy KNM Tyr fann vraket av U-864 den 22 februar 2003, har åra 
gått og det er laga mange utgreiingar om kva som skulle være ubåten sin skjebne. Kystverket har hatt 
ansvar for desse utgreiingane og alle har konkludert med ei eller anna form for tildekking av 
ubåtvraket og kvikksølvet. Den nye utgreiinga er annleis fordi det no er satt saman eit ekspertutval av 
samferdselsdepartementet. Leiar for utvalet har vært Gro Kielland. Ho har ei brei og lang erfaring frå 
oljeindustrien og brei erfaring frå områda prosjektleiing, operasjonar, HMS, drift og generell leiing. 
Saman med dei andre ekspertane har utvalet klart å sjå dei store linjene og trekt fram erfaringar frå 
oljebransjen. Dette har etter kommunedirektøren sitt syn vært utslagsgjevande for konklusjonen til 
utvalet; at så mykje som mogleg av kvikksølvet skal takast opp og elles skal det dekkjast til.

Kommunedirektøren er svært nøgd med konklusjonen. Ho vurderer det slik at dette er den beste 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/losninger-for-u-864-ubatvraket-utenfor-fedje-i/vestland/id2927914
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/losninger-for-u-864-ubatvraket-utenfor-fedje-i/vestland/id2927914


samfunnsmessige løysinga på kort og lang sikt. Vi lever i ei tid der miljøsyndar ikkje skal skyvast over 
på den neste generasjonen. Me har eit moralsk ansvar og ei omdømmeutfordring om me ikkje ordnar 
opp i forureininga. Forureininga vil på eit eller anna tidspunkt få stor konsekvens for fisket og livet i 
havet langt nordover på norskekysten. Fiske er ein av dei viktigaste ressursane vi skal leve av 
framover. Utslepp av kvikksølv vil følgje havstraumen og påverke kysten av Noreg.

Folkehelse
Kvikksølv er ein svært farleg miljøgift. Den hopar seg opp i verdikjeda og har stor skade på natur og 
menneskje
Miljø
Kvikksølv er ein farleg miljøgift med store konsekvensar for miljøet om den lek ut i havet. 
Økonomi
Det er kostbart og teknisk krevjande å følge ekspertutvalet men det kostar å rydde opp i gamle 
miljøsyndar og på lang sikt er det ei god samfunnsøkonomisk investering, blant anna i fht Noreg som 
fiskerinasjon

Konklusjon
Folket på Fedje har kjempa i årevis for å få ei løysing på kvikksølvet i U-864. Dei har blitt skuffa gang 
på gang og opplev at stadig nye utgreiingar berre utset problemet. Kravet har heile tida vært at 
ubåten og kvikksølvet skulle hevast. Fedje kommune er difor letta og fornøgd med utgreiinga og 
meiner at den er godt gjennomarbeidd og utgreidd, realistisk og mogleg å gjennomføre. Me håpar at 
så mykje som mogleg av kvikksølvet kan takast opp. Fedje kommune set no si lit til at regjeringa i 
budsjett for 2024 finn midlar til å setje i gang arbeidet. Me vil ikkje være nøgd med nok ei utgreiing 
som ikkje førte til noko.

Forslag til vedtak:
Kommunestyret tek ekspertutvalet si utgreiing til vitande.
Kommunestyret er nøgd med løysinga som utvalet er kome fram til, og håpar at mest mogleg av 
kvikksølvet kan takast opp.
Kommunestyret ventar at regjeringa følger opp med midlar til arbeidet i budsjettet for 2024
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F - behandling:

F - vedtak:
Kommunestyret tek ekspertutvalet si utgreiing til vitande.
Kommunestyret er nøgd med løysinga som utvalet er kome fram til, og håpar at mest mogleg av 
kvikksølvet kan takast opp.
Kommunestyret ventar at regjeringa følger opp med midlar til arbeidet i budsjettet for 2024.

Samrøystes. 

Samrøystes.
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Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-037, TI-&85 22/223

Saksnr Utval Type Dato
113/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Forslag om ny organisering/selskapsstruktur i NGIR

Vedlegg:
Sak 10.22 Selskapsorganisering av NGIR

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Representantskapsmøte gjorde i sak 10/22, 13. juni 2022 følgjande vedtak: 
Representantskapet i NGIR vedtok i sitt møte 25.10.21 i sak 14/21 følgjande: «Styret legg i løpet av 
2022 fram eit forslag til modell for ny selskapsorganisering av NGIR.» 
Vedtaket vart gjort med bakgrunn i behovet for å leggja forholda til rette for NGIR når det gjeld 
framtidig regelverk for konkurranse på like vilkår. Samstundes vil ny organisering kunne leggja til 
rette for at NGIR framleis kan vera ein viktig samarbeidspart for næringslivet og kommunane i NGIR-
området, og vera ein bidragsytar i utviklinga av den sirkulære økonomien i Noreg. 
Det er utarbeid eit forslag til modell for ny selskapsorganisering av NGIR, som styret nå legg fram for 
reprentantskapet for innspel. Modellen er drøfta med dei tillitsvalte, som stilte seg positiv til 
modellen. Advokat Trine Lise Fromreide har gjort ei juridisk vurdering. Denne konkluderer med at 
modellen er juridisk mogleg å innføra. Styret handsama saka i april og gav sin tilslutnad til modellen 
som er foreslått og vedtok å leggja saka fram for representantskapet for innspel. Når alle innspel er 
handsama vil saka bli lagt fram for endeleg vedtak i styret i august og i representantskapet i oktober.

Fedje kommune fekk saka oversendt i e-post, datert 14.06.22 med følgjande moglegheit: Etter 
vedtak i NGIR sitt representantskap 13.06.22, sendast sak 10/22 til eigarkommunane for moglegheit 
til å koma med innspel til saka, innan 25. september 2022. Fristen er i seinare korrespondanse utvida 
til 31.12.22, med beskjed om endeleg handsaming i representantskapet våren 2023. 

Vurdering
Saka er belyst i oversendt utgreiing og av selskapets leiing, i møte med kommunestyret, regionrådet 
og kommunens leiing.  Kommunedirektøren har ikkje innvendingar til organisering av  næringsavfall i 
eige AS.
Kommunedirektøren ynskjer å gje merknad til organiseringa, i til saman tre aksjeselskap, kor Hushald 
og Drift er tenkt som to eigne AS.  NGIR IKS er eit relativt oversiktleg  selskap, med avgrensa 
verksemd og få tilsette. Kommunedirektøren meiner difor at drifta i selskapet ikkje forsvarer den 
omfattande endringa av organiseringa, og meiner fordeling mellom NGIR Næring AS og NGIR IKS, kan 
løysast i internrekneskapen. 
Kommunedirektøren meiner i tillegg at organiseringa i tre selskap under NGIR IKS, vert 
kompliserande og kan vere fordyrande på sjølvkostområde, utan at tenesta isolert sett vert forbetra. 
 



Folkehelse
Ikkje relevant
Miljø
Det er viktig at NGIR heng med i utviklinga og særskilt knytt til det grøne skiftet 
Økonomi
Organisering i tre selskap under NGIR IKS kan bli kompliserande og kan vere fordyrande på 
sjølvkostområde, utan at tenesta isolert sett vert forbetra.  

Konklusjon
Kommunedirektøren har ikkje innvendingar til organisering av  næringsavfall i eige AS. 
Kommunedirektøren er negativ til organiseringa i til saman tre aksjeselskap, kor Hushald og Drift er 
tenkt som to eigne AS.  NGIR IKS er eit relativt oversiktleg  selskap, med avgrensa verksemd og få 
tilsette. Kommunedirektøren meiner difor at drifta i selskapet ikkje forsvarer den omfattande 
endringa av organiseringa, og meiner fordeling mellom NGIR Næring AS og NGIR IKS, kan løysast i 
internrekneskapen. Kommunedirektøren vurderer det slik at organiseringa i tre selskap under NGIR 
IKS, vert kompliserande og kan vere fordyrande på sjølvkostområde, utan at tenesta isolert sett vert 
forbetra.

Forslag til vedtak:
Kommunestyret gir si støtte til at NGIR organiserer næringsavfall i eit eige AS. 
Kommunestyret er negativ til organisering av NGIR i til saman tre aksjeselskap, kor Hushald og Drift 
er tenkt som to eigne AS.  NGIR IKS er eit relativt oversiktleg  selskap, med avgrensa verksemd og få 
tilsette. 
Kommunestyret vurderer det slik at organiseringa i tre selskap under NGIR IKS, vert kompliserande 
og kan vere fordyrande på sjølvkostområde, utan at tenesta isolert sett vert forbetra
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F - behandling:

F - vedtak:
Kommunestyret gir si støtte til at NGIR organiserer næringsavfall i eit eige AS. 
Kommunestyret er negativ til organisering av NGIR i til saman tre aksjeselskap, kor Hushald og Drift 
er tenkt som to eigne AS.  NGIR IKS er eit relativt oversiktleg  selskap, med avgrensa verksemd og få 
tilsette. 
Kommunestyret vurderer det slik at organiseringa i tre selskap under NGIR IKS, vert kompliserande 
og kan vere fordyrande på sjølvkostområde, utan at tenesta isolert sett vert forbetra.
Samrøystes vedteke. 
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Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-233, FA-M50 22/438

Saksnr Utval Type Dato
114/22 Formannskapet PS 22.11.2022

Kommunestyret PS

Tilbod frå NGIR om å ta over fakturering av renovasjons- og slamgebyr på Fedje

Vedlegg:
Tilbod om å overta faktureringa av renovasjons- og slamgebyr på Fedje

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
NGIR tilbyr Fedje kommune å ta over administrasjon, fakturering og sakshandsaming av renovasjons- 
og slamtømmegebyr på Fedje. NGIR organiserer og drifter renovasjon- og slamtømmetenestene for 
eigarkommunane. Utgiftene som NGIR har blir dekka av høvesvis renovasjonsgebyr og slamgebyr frå 
innbyggarane. Utrekning og fastsetjing av gebyr skal følgje sjølvkostregelverket. Eigarkommunane 
godkjenner gebyra kvart år etter vedtak i NGIR sit representantskap. NGIR har ansvar for 
administrasjon av renovasjonstenestene for alle eigarkommunane med unntak av Fedje. Utrekning 
av satsar og innkrevjing av gebyr blir gjort av NGIR. 

Når det gjeld slamtømming så er det Alver, Gulen og Solund som har overført administrasjon av 
denne tenesta til NGIR. Dei andre eigarkommunane har eige apparat for å administrere slamgebyra. 
Når kommunen nyttar eigne apparat for administrering av gebyr, får gebyret som NGIR har fastsett i 
tråd med sjølvkostregelverket eit administrativt påslag som abonnentane må dekkje i tillegg. 

Fordelen for NGIR med å kunne administrere og fakturere direkte til abonnentane på Fedje er at 
NGIR lettare kan halde kunderegisteret oppdatert. NGIR vil og framover innføre digitale løysingar der 
det er viktig for NIGR at dei har oppdaterte data og direkte kontakt  med abonnentane på Fedje. 

Vurdering
Kommunedirektøren går inn for at NGIR overtar administrering og fakturering av 
renovasjonstenestene for Fedje kommune. Det vil bli rimelegare for abonnentane, systema er lettare 
å halde oppdaterte og NGIR vil kunne tilby betre tenester, mellom anna digitale tenester, viss dei kan 
administrere abonnentane direkte. Nye forskrifter set og strengare krav til kommunen og NGIR har 
kompetanse og kapasitet til å hjelpe med handtering av lovpålagte oppgåver.

Når det gjeld slam vurderer kommunedirektøren det slik at den ordninga bør ligge til kommunen. 
Årsaka til dette er at kommunen uansett må handsame utsleppsløyve i byggesakshandsaminga, og at 
kommunen vil ha betre kontroll og oversikt over slamtømming i kommunen ved å ha administrasjon 
av slamtømming lokalt. Dette gjeld spesielt i forhold til kommunen sitt ansvar for å følgje opp med 
tilsyn og ulovlege utslepp.

Fedje kommune har allereie vedteke det som trengs for at NGIR skal kunne ta over fakturering av 
renovasjonsgebyra. Kommunen må likevel gjer ei endring av eit av punkta i sak 070/21 (Forskrift om 



innsamling og handsaming av hushaldsavfall i Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen 
og Solund kommune – vedteke 28.10.21 sak 070/21). Siste delen av setninga; «men slik at Fedje 
kommune sjølv skal krevje inn renovasjonsgebyr frå eigedomar i kommunen for oppsamling, 
innsamling, transport og handsaming av hushaldningsavfall» må opphevast med eit eige vedtak frå 
ein bestemt dato og det er klart for at NGIR tek arbeidet med renovasjonsgebyret.

Når det gjeld slamtømming må det gjerast eit vedtak om at «NGIR tek over arbeidet med 
administrasjon av slamtømmeordninga frå xx.xx.20xx med heimel i § 83 i «Lov om vern mot 
forurensinger og om avfall» og Forskrift for slamtømming, Fedje kommune.

Folkehelse
Ikkje aktuelt
Miljø
NGIR vil få større moglegheit til å utvikle betre avfallstenester
Økonomi
Det blir rimelegare for abonnentane på Fedje om NGIR tek over administrasjon av renovasjon

Konklusjon
Kommunedirektøren vurderer saka slik at NGIR bør ta over administrasjon av renovasjon på Fedje. 
Når det gjeld slamtømming vil kommunedirektøren foreslå at den framleis skal ligge til kommunen 
fordi kommunen likevel må sakshandame dette i byggesakshandsaming.

Forslag til vedtak:

Kommunestyret vedtek at NGIR overtek administrasjon og fakturering av renovasjonsgebyra i Fedje 
kommune. Kommunestyret opphevar siste del av setning i sak 070/21 (Forskrift om innsamling og 
handsaming av hushaldsavfall i Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen og Solund 
kommune – vedteke 28.10.21) «men slik at Fedje kommune sjølv skal krevje inn renovasjonsgebyr frå 
eigedomar i kommunen for oppsamling, innsamling, transport og handsaming av 
hushaldningsavfall». NGIR overtar administrasjon av abonnementgebyra frå 01.01.2023.

Kommunestyret vedtek å behalde administrasjon av slamtømming som kommunal oppgåve.
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F - behandling:

F - vedtak:
Kommunestyret vedtek at NGIR overtek administrasjon og fakturering av renovasjonsgebyra i Fedje 
kommune. Kommunestyret opphevar siste del av setning i sak 070/21 (Forskrift om innsamling og 
handsaming av hushaldsavfall i Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen og Solund 
kommune – vedteke 28.10.21) «men slik at Fedje kommune sjølv skal krevje inn renovasjonsgebyr frå 
eigedomar i kommunen for oppsamling, innsamling, transport og handsaming av 
hushaldningsavfall». NGIR overtar administrasjon av abonnementgebyra frå 01.01.2023.



Kommunestyret vedtek å behalde administrasjon av slamtømming som kommunal oppgåve.
Samrøystes vedteke. 
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